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VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE ONDERWIJS EN WELZIJN 
 
OW: O&W nr. 10/10 
Datum: 2 december 2009 
Plaats    Oude  raadzaal 
Tijd: 16.30 – 19.00 uur 
 
Aanwezig: dhr. D. Jager (voorzitter), dhr. R. van der Schaaf (PvdA), mw. B. Enting (PvdA), mw. 
A.B.M. Schlebusch (SP), dhr. J.P.T. Klijnsma (GroenLinks), mw. A. Postma (GroenLinks), dhr. J. 
Evenhuis (VVD), mw. H.J. van Mameren (VVD), dhr. B.H. Koops (CDA), dhr. P.J.R. van der Wilt 
(D66), mw. I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), mw. R.A.J.M. Krüders (Student & Stad), dhr. 
R.P. Prummel (Stadspartij). 
Namens de griffie: dhr. D.H. Vrieling (griffier), dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier). 
De wethouders: mw. J.C.M. van Schie, mw. J.A. Visscher, dhr. J.J. Dijkstra. 
m.k.a.: mw. K.A. Hazewinkel (PvdA), mw. H. Rademaker (SP), mw. R.F. Slors (PvdA). 
Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen 
De voorzitter: 

• Op 17 december vindt het werkbezoek plaats aan multiprobleemgezinnen. 
Wethouder Van Schie: 

• De rechter heeft vandaag beslist dat de voorziening op de nieuwbouw vmbo Lewenborg wordt 
opgeheven. De voorbereidingen voor de bouw kunnen doorgaan. 

• Sporthal Vinkhuizen: de gemeente is druk doende met tijdelijke huisvesting en tijdelijke 
maatregelen. Na de kerst is de sporthal met het oude oppervlak weer open. De wethouder 
studeert op een definitieve oplossing. Het is nog onduidelijk of dit in de zomer van 2010 kan 
worden gerealiseerd. De constructeur wordt schriftelijk aansprakelijk gesteld. 

• Quorum adviesraden: de huidige werkwijze bij de bestaande adviesraden voldoet, er is geen 
probleem. Dit als reactie op een eerdere vraag van dhr. Koops. 

• Voetbalclub GRC: in een brief aan GRC is uitgelegd dat de gemeente geen extra faciliteiten 
kan bieden wat betreft het verkrijgen van een lening bij de bank. Dat is algemeen beleid. 

Wethouder Visscher: 
• Aanbesteding huishoudelijke verzorging: er zijn geen juridische procedures ontstaan, de 

gunning aan partijen is definitief. De raad ontvangt nadere schriftelijke informatie. 
• Bezuinigingen AWBZ: het college wil voorkomen dat mensen die dat wel nodig hebben, per 1 

januari 2010 niet meer voor dagopvang in aanmerking komen. Een voorstel komt naar de raad. 
De compensatie van ruim 1 miljoen euro van het Rijk wordt hiervoor ingezet. 

• De mantelzorgweken in Groningen waren erg succesvol. 
 
A.2.  Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.3.  Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen 
Wethouder Visscher: 

• Plan van aanpak en voortgang alcohol en jeugd: de stukken worden voor de 
commissievergadering van februari 2010 toegezonden. 

Op verzoek van de ChristenUnie wordt de collegebrief over de motie cultuurvoorstellingen voor de 
volgende commissie geagendeerd. 
Ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.4.  Conformstukken 
Investeringsregeling clubgebouwen sport 2009 
Het voorstel kan conform naar de raad van 16 december 2009. 
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A.5.  Rondvraag 
GroenLinks stelt de volgende vraag: 

• Manege Advendo Roodehaansterweg: deze moet verplaatsen vanwege het bedrijventerrein. 
Zijn er mogelijkheden voor een andere plek? 

De ChristenUnie stelt twee vragen: 
• Sporthal Zuid: het duurt erg lang en de fractie verzoekt om de commissie op korte termijn een 

actuele stand van zaken geven. 
• De tippelzone: naar aanleiding van OOG TV bestaan zorgen over de uitvoering van het 

initiatiefvoorstel van de fractie. De huisvesting van de vrouwen kost veel tijd en de 
hulpverlening ter plekke weet niet dat ze intensieve hulp moet verlenen, een wens van de raad. 

De PvdA stelt de volgende vraag: 
• Hoe staat het met de gesprekken met stichting COP? 

De VVD voegt het volgende toe: 
• Groningen is landelijk een erkende paardenstad. Het is jammer als Advendo zou verdwijnen. 

Wethouder Visscher reageert als volgt: 
• De tippelzone: de uitzending van OOG TV geeft geen goed beeld van de intensievere zorg. 

VNN krijgt jaarlijks een opdracht met bijbehorende middelen. Een verdere intensivering vindt 
in 2010 plaats; er gebeurt wel degelijk al veel. Huisvesting: al snel in 2010 worden in een 
locatie van Stichting Huis de verblijfeenheden gerealiseerd. De raad ontvangt hierover een 
brief. 

Wethouder Van Schie reageert als volgt: 
• Advendo: de commissie ontvangt voor de volgende vergadering een brief met uitleg. 
• Sporthal Zuid en Liquid City: eind december vindt bestuurlijk overleg plaats, daarna ontvangt 

de raad nadere informatie. De wethouder zegt toe te zijn aan een conclusie en wil dit graag in 
januari in de commissie bespreken. 

• Stichting COP: de raad ontvangt binnenkort nadere informatie. 
Sporthal Zuid/Liquid City wordt voor de commissievergadering van januari 2010 geagendeerd. 
 
B.1.  Onderwijshuisvesting 

• Update 2010 Integraal Huisvestingsplan 2009-2012 
• Programma en Overzicht onderwijshuisvesting 2010 
• Wijziging verordening voorzieningen huisvesting onderwijs gemeente Groningen 
• Kredietaanvraag huisvestingsjaarplan Voortgezet Onderwijs 2009 
• Kadernotitie Duurzaamheid en Nieuwbouw van scholen 

Dhr. Koops verlaat bij de behandeling van dit agendapunt de vergadering. 
De PvdA merkt het volgende op: 

• Onderwijshuisvesting is deze periode topprioriteit voor de PvdA. 
• De risico’s op het gebied van huisvesting- en energielasten moeten voor de nieuwe stichting 

beperkt, inzichtelijk en gedekt zijn. Dit komt terug bij punt B.2. 
• Binnenklimaat, energie en duurzaamheid: een meerjarige aanpak met effectmeting is nodig. 
• Subsidieaanvragen: wat gebeurt in 2010 op het gebied van duurzaamheid? 
• Samenwerking is gewenst met partijen die onderzoek doen naar een expertisecentrum 

duurzame scholenbouw; hetzelfde geldt voor het Energieconvenant Groningen. 
• Reserves onderwijshuisvesting: deze dalen geleidelijk en de fractie vraagt aandacht hiervoor. 
• Gymvoorzieningen: in 2011 komt een voorstel, zijn de reserves voldoende? 

D66 merkt het volgende op: 
• Het IHP is evenals de Lokale Educatieve Agenda een belangrijk document. 
• D66 wil graag duurzame vensterscholen en duurzame middelbare scholen. 
• Binnenklimaat en energie: verduurzamen bestaande bouw levert vaak veel op. Heeft de 

gemeente voldoende ambities? Wat doet de gemeente met de huidige 500.000 euro? 
• D66 geeft prioriteit aan het binnenklimaat. Gelden niet versnipperd maar selectief inzetten. 
• Reserve onderwijshuisvesting: bij vrijval moet de algemene regel worden gevolgd, maar de 

reserve mag niet de dupe worden. 
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GroenLinks merkt op: 
• De stukken zien er goed uit; de financiën blijven een aandachtspunt. 
• Vanaf wanneer gelden de ruimere bouwnormen van 13x22 m? 
• Wat beoogt het college met het vervolgonderzoek gymzalen in zuid en noordwest? 
• De Wingerd: de wethouder heeft gezegd het naar voren te willen halen. Waarom lukt dit niet? 
• Wordt het voorbereidingskrediet Simon van Hasselt samen met het Reitdiep bekeken? 
• Notitie duurzaamheid: een planmatige aanpak lijkt gewenst. Wat indien scholen niet willen? 

Student en Stad merkt op: 
• De beschikbaarheid van gymzalen en, bij sommige scholen, van leslokalen blijft een knelpunt. 
• Financiën: de ruimte voor investeringen is beperkt, pas in 2017 wordt deze groter. De vraag is 

of vrijval naar het resultaat moet gaan of aan onderwijs ten goede moet blijven komen. 
• De toekomst: het proces voor de periode 2013-2016 moet nu al in gang worden gezet. 
• Wijzigingen verordening: de scholen krijgen meer vrijheid om keuzes te maken voor ruimtes. 

Dit kan botsen met de wens om kinderen meer te laten sporten. Wat vindt de wethouder? 
De VVD merkt op: 

• Eens met de opmerkingen over de financiën en duurzaamheid. 
• De VVD vindt gymzalen belangrijk, een aantal is geregeld. Kan versneld worden gebouwd op 

basis van de regeling vanwege de recessie? 
• In welk deel van voorjaar 2010 komen de plannen voor het voortgezet onderwijs? Is er al iets 

over Werkman/Röling te zeggen? 
De ChristenUnie merkt op: 

• De Wingerd: eens met de opmerking van GroenLinks. De raad heeft dit vaker opgemerkt. 
• Het is jammer dat nu geen volledig overzicht gereed is over de gymzalen. 
• Afschrijvingstermijnen: de gemeente houdt vast aan veertig jaar. Wat betekent dit voor de 

kwaliteit en de onderwijshuisvesting? 
• Reshuffeling speciaal onderwijs: de fractie maakt zich zorgen over de Hart de Ruyterschool. 

De SP merkt op: 
• Gymzalen: de fractie is verbaasd dat in 2011 weer onderzoek plaatsvindt en maakt zich zorgen 

over zuid. Om fricties op te lossen, is extra ruimte nodig. 
• Duurzaamheid: eens met gemaakte opmerkingen en met de vraag naar een planmatige aanpak. 

Wethouder Van Schie reageert: 
• Duurzaamheid: de gemeente zet extra geld in voor investeringen in nieuwbouw. Scholen 

kunnen daarbovenop geld lenen. 
• De gemeente doet een aanvraag in het kader van ‘de recessieregeling’. De commissie ontvangt 

een overzicht welke maatregelen scholen nemen inclusief de te bereiken resultaten. 
• Expertisecentrum: dit is een initiatief van de provincie en de schoolbesturen, de gemeente is 

betrokken. 
• Vrijval: dit heeft verschillende oorzaken. De gemeente en de schoolbesturen moeten beter op 

planning en realisatie sturen. De locatiekeuze is belangrijk en gebeurt door de gemeente. 
• Gymzalen: het college heeft na de discussie met de raad meer inzicht in de processen. Frictie 

verschilt per wijk en kan elk jaar weer anders komen te liggen. Noordwest en zuid worden 
beter in beeld gebracht vanwege enkele nieuwbouwontwikkelingen. 

• De Wingerd: de locatiekeuze moet nog worden gemaakt en 2012 blijft in de planning staan. 
• Werkman/Röling komen naar verwachting vroeg in het voorjaar met hun huisvestingsvraag. 
• Afschrijvingstermijn: de veertig jaar heeft geen invloed op de meerjarenraming onderhoud. 
• De doorkijk na 2012: tot en met 2013 zijn er geen negatieve reserves en vanaf 2015 worden 

extra gelden aan het domein onderwijshuisvesting toegevoegd. 
 
De raadsvoorstellen gaan conform naar de raad van 16 december 2009. 
 
B.2.  Overdracht bestuurlijke taken Openbaar Onderwijs 
De VVD merkt op: 
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• De VVD stelt voor om gedurende vijf jaar een convenant tussen gemeente en openbaar 
onderwijs op te stellen waarbij medewerkers over en weer een voorrecht krijgen bij vacatures. 

Het CDA en de SP merken op: 
• Beide fracties zijn erg tevreden over de hele gang van zaken en feliciteren het college. 

Student en Stad merkt op: 
• De fractie is positief. Na afloop van de bruidsschatregeling moet de gemeente blijven letten op 

de kwaliteit en de kosten. 
De PvdA merkt op: 

• Eens met de complimenten. De reserve voldoet aan de landelijke normen en dat is goed. De 
fractie heeft nog wel de vraag of de stichting risicovrij is. Staan er nog leningen uit? 

• Wat is de onderbouwing van de regeling voor de bruidsschat? 
Wethouder Van Schie reageert: 

• Het sociaal statuut maakt het medewerkers mogelijk eventueel terug te keren naar de 
gemeente. Een voorstel voor de leden van de raad van toezicht komt naar de raad. 

• De bruidsschat: de wethouder geeft uitleg. De omvang is gebaseerd op de gemeentelijke 
bijdrage voor beheer en bestuur en op het afbouwen hiervan. 

• Alle risico’s zijn de afgelopen jaren in beeld gebracht. Er staan geen leningen uit. Op basis 
van het advies van de commissie Don zijn de risico’s volgens een andere methodiek bekeken. 
Conclusie: de basis is voldoende, net zoals dat het geval was bij hantering van de oude 
methodiek. 

 
Het raadsvoorstel gaat conform naar de raad van 16 december 2009, de PvdA zal een opmerking 
plaatsen. 
 
B.3.  Beleidsnotitie Wmo in Vitale buurten 
De SP heeft het punt geagendeerd en licht toe: 

• De uitgangspunten zijn akkoord, toch zijn er twee zorgpunten. 
• Ten eerste: er wordt veel van vrijwilligers gevraagd, misschien wel te veel. 
• Ten tweede: door opnieuw overlegclubs te starten, bestaat de vrees dat vaag gepraat ontstaat. 

De wens van mensen is directe en praktische hulp. Het hebben van één aanspreekpunt is goed 
als daar knopen kunnen worden doorgehakt. 

D66 gaat in op de door de SP gestelde vragen: 
• Signaleringsfunctie: vreemde vraag, want de gemeente gaat zich op meer terreinen inzetten. 
• D66 deelt de zorg over de inzet van vrijwilligers. 
• D66 vraagt net als de SP aandacht voor het simpel en zichtbaar houden van overlegstructuren. 
• Het programma Vitale Buurten is teveel aan de NLA-wijken opgehangen. Met de 

wijkperspectieven als basis kan buiten deze veertien wijken worden gekeken. 
• Waar komen de twee nieuwe Stips en vindt overleg met bewoners plaats? 

De Stadspartij merkt op: 
• Een eenvoudiger structuur met minder wijken levert kostenbesparing op. 
• De fractie deelt de zorgen over de budgetten NLA en Zorgen voor Morgen. 

De VVD merkt op: 
• De beleidsnotitie is een goed plan, de fractie snapt de zorgen van de SP. 
• Eens met D66: naast de krachtwijken zijn er andere wijken die voorzieningen nodig hebben. 
• Prima om het contact tussen ouderen en jongeren, inclusief studenten, te verbeteren. 
• De signaleringsfunctie: een goed meldpunt is nodig. 
• Vrijwilligers: het moet gewoon zijn dat mensen zich verantwoordelijk voelen en dingen doen. 
• De aanpak moet op langere termijn goed functioneren, langetermijnfinanciering is nodig. 

Het CDA merkt op: 
• De fractie deelt de zorg van de SP maar is optimistischer. Dit niet van bovenaf opleggen. 
• De reactie van het Wmo-platform is goed. De fractie ontvangt graag de reactie van het college. 
• Eens dat bewoners door de bomen het bos niet meer zien: de communicatie moet nog beter. 

De PvdA merkt op: 
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• Vrijwilligers zijn nodig, wat indien er te weinig zijn? 
• Maatwerk: wat zijn informele voorzieningen? Welke rol krijgen wijkraden en buurthuiswerk? 
• Informatie- en adviesfunctie: aandacht is nodig voor samenwerking met het Centrum voor 

Jeugd en Gezin. Hetzelfde geldt bij de signaleringsfunctie. 
• Het geheel is een wankel bouwwerk, ook financieel gezien. Wat gebeurt na 2010? 
• Hoe staat het met de invoering van een eigen bijdrage? Kan dit als jaarlijks geld over blijft? 

GroenLinks merkt op: 
• De fractie deelt veel zorgen, is blij met het stuk, het is weer een stap in het Wmo-beleid. 

De ChristenUnie merkt op: 
• De fractie vindt het een goede notitie, het komt voort uit eerdere stukken. 

Wethouder Visscher reageert: 
• De Groninger aanpak kan landelijk als voorbeeld dienen. 
• Beroepskrachten en vrijwilligers zijn aan elkaar verbonden bij zorg, dienstverlening en 

activiteiten. De capaciteit en potentie die bij mensen aanwezig is, moet worden benut. Daarom 
moeten contacten tussen vrijwilligers worden bevorderd, de gemeente activeert dat. 

• Ouderen en andere mensen met beperkingen moeten in de wijken kunnen blijven wonen. 
• Het is een structureel programma en de Wmo-gelden zijn structureel. NLA is voor vier jaar en 

volgend jaar beslist de raad of er wijken bijkomen of afvallen, of beide. 
• Het klopt dat de gemeentelijke dienstverlening nog beter kan. De directies kijken hiernaar. 

Voorkomen moet worden dat te veel overlegstructuren ontstaan. 
• De nieuwe Stips komen in Oosterhoogebrug en Selwerd. 
• Stips en CJG: dit kan niet zomaar gekoppeld worden, het CJG is voor de jongeren. 
• Eigen bijdrage: de raad heeft over dit onderwerp al een brief ontvangen. 

 
B.4.  Ballon Fiësta 2009 
Wethouder Van Schie zegt dat het college bij zijn conclusies blijft, ook na de brief van de organisator 
als reactie op de brief van het college. De organisatie heeft de vergunning niet nageleefd en heeft 
andere opvattingen over het opvolgen van aanwijzingen van hulpverleningsdiensten en daarbij 
horende bevoegdheden. Het college gaat nog reageren op de brief. 
Het CDA merkt het volgende op: 

• De fractie vindt de conclusies van het college zoals verwoord in de brief erg kort door de 
bocht, en is na de brief van de organisator gesterkt in deze mening. Het college verwijst naar 
weersomstandigheden, zegt dat er geen grote fouten zijn gemaakt en wil er lering uit trekken. 

• Cruciaal punt is dat het publiek er te dicht op stond. Gemeentelijke handhavers moesten daar 
volgens de inspectie op toezien. 

• Er is teveel met de vinger naar elkaar gewezen. Goed dat een gedegen onderzoek heeft 
plaatsgevonden. De teneur en de conclusie van de reactie van het college is onder de maat. 

De VVD merkt op: 
• Een dialoog tussen gemeente en organisatie is nodig. De locatie Kardinge was te beperkt en te 

klein. Men moet terug naar de renbaan. 
De SP merkt op: 

• De organisator moet zich aan de vergunning houden en met gezond verstand ter plekke 
reageren. Het lijkt nu op het elkaar toeschuiven van de zwarte piet. 

D66 merkt op: 
• De gemeente en de organisator hebben het onderschat omdat de locatie Kardinge werd. 
• Had de gemeente steviger kunnen optreden tijdens het evenement? 
• Het is goed om ervan te leren, de gemeente moet goed naar zichzelf kijken. 

De Stadspartij merkt op: 
• De activiteit moet alleen worden toegestaan in het Stadspark met meer toezicht. 

De ChristenUnie merkt op: 
• Het college heeft serieus gereageerd, de organisator had de regels in acht moeten nemen. 
• Een goed gesprek is nodig om het in 2010 beter te doen. 

GroenLinks merkt op: 
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• Het college heeft serieus gereageerd. Zijn de afspraken schriftelijk vastgelegd? 
• De organisator moet zich houden aan de vergunningvoorwaarden en als verantwoordelijke 

organisator handelen. De fractie vindt dat de organisator hier steken heeft laten vallen. 
Wethouder Van Schie reageert: 

• Voor evenementen en ook voor ballonvaart geldt een strikt kader: landelijke wet- en 
regelgeving en de gemeentelijke evenementenvergunning. 

• De wethouder vindt dit kader niet onderhandelbaar. Een dialoog om nog eens naar 
randvoorwaarden te kijken, is niet gepast. 

• De hulpverleningsdiensten hebben wel degelijk hun verantwoordelijkheid genomen maar dat 
werd hun lastig gemaakt door de organisatie. 

• De gemeente wil op het gebied van openbare orde en veiligheid strikt handhaven. 
• De organisator verzocht om de locatie Kardinge en daarvoor bestond geen belemmering. 
• Het college zal de brief van de organisator in detail beantwoorden en een kopie aan de 

commissie sturen. 
 
C.1.  Ingekomen stukken en stukken ter kennisname 
Er worden geen opmerkingen gemaakt. 
 
C.2.  Vaststelling verslagen 14 oktober, 5 en 18 november 2009 
De verslagen van 14 oktober en 5 november 2009 worden ongewijzigd vastgesteld. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Visscher: 
Bij agendapunt A.1. Mededelingen: 
De raad ontvangt nadere informatie over de uitkomst van de aanbesteding huishoudelijke verzorging. 
Bezuinigingen AWBZ: de raad ontvangt een voorstel van het college over het mogelijk maken van 
dagopvang voor mensen die dat nodig hebben. 
Bij agendapunt A.3. Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen: 
Het plan van aanpak alcohol en jeugd komt voor de commissievergadering van februari naar de raad. 
Bij agendapunt A.5. Rondvraag: 
De raad ontvangt een brief over de verblijfeenheden die Stichting Huis realiseert voor vrouwen van de 
tippelzone. 
 
Wethouder Van Schie: 
Bij agendapunt A.5 Rondvraag: 
Manege Advendo: de commissie ontvangt voor de commissievergadering van januari een brief. 
Sporthal Zuid/Liquid City: het punt wordt geagendeerd voor de vergadering in januari, de raad 
ontvangt de stukken na het bestuurlijk overleg van eind december.  
Stichting COP: de raad ontvangt binnenkort nadere informatie. 
Bij agendapunt B.1. Onderwijshuisvesting: 
De commissie ontvangt per school een overzicht met duurzaamheidsmaatregelen en de verwachte en 
behaalde resultaten. 
Bij agendapunt B.4. Ballon Fiësta 2009: 
De reactie van het college op de brief van de organisator gaat in afschrift naar de commissie. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 18.55 uur. 


